
 

 
 

PROTOKÓŁ NR XXXVII/09 
z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 
odbytej w dniu 23 czerwca 2009 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 
 
Ustawowa liczba radnych 27 
Stan faktyczny radnych  27 
Radni obecni    27 
 
Porządek obrad sesji: 
1. Otwarcie XXXVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XXXVII sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Przyjęcie informacji o działalności Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu. 
6. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji 

rocznego planu kontroli. 
7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Powiatu Zgierskiego 

za okres sprawozdawczy od 1 stycznia 2007r.  do 31 grudnia 2008r.  
8. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) rozpatrzenia skargi Pana Kazimierza Smolskiego na Starostę Zgierskiego; 
b) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom niepublicznym oraz trybu                   

i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania; 
c) przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu 

Zgierskiego na lata 2009-2013;  
d) określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego w sprawie drogi 

powiatowej Nr 5156 – ul. 1 Maja w Zgierzu. 
9. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 
10. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Oświadczenia i wnioski radnych. 
13. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
14. Zamknięcie obrad XXXVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Ad. 1 
Przewodniczący Rady Powiatu Zgierskiego Józef Dziemdziela otworzył XXXVII sesję Rady 
Powiatu Zgierskiego o godz. 1205.  
Stwierdził prawomocność obrad na podstawie listy obecności. 
Powitał radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  
w Zgierzu oraz gości, w szczególności: Posła na Sejm RP Artura Dunina i dyrektora 
Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu.  

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 2 
Przewodniczący Rady oświadczył, iŜ realizując zapis art. 15 ust. 9 ustawy z dnia 5 czerwca 
1998r. o samorządzie powiatowym, na wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego,  wprowadza do 
porządku obrad XXXVII sesji w pkt 8 projekty uchwał w sprawach: 
 



 

 
 

1) zmiany uchwały Nr XXIV/215/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 26 września 2008r.               
w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miastem Zgierz dotyczącego przyjęcia przez 
Gminę Miasto Zgierz zadań Powiatu Zgierskiego w zakresie ustawienia krawęŜnika                
w pasie drogowym drogi powiatowej Nr 5160 E - ul. Łagiewnicka w Zgierzu, na odcinku 
od ul. Zawiszy do ul. Chełmskiej; 

2) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r.                  
w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „A”; 

3) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r.                  
w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „B”; 

4) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r.                  
w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009 – druk „C”; 

5) zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2015; 
6) zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2013. 
Wniosek Zarządu Powiatu Zgierskiego z dnia 16 czerwca 2009r. stanowi załącznik nr 4              
do protokołu. 
Następnie Przewodniczący zgłosił do porządku obrad projekty uchwał w sprawach: 
1) wezwania do uchylenia uchwały Nr XXXVI/312/09 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia              

22 maja 2009r. w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Beaty Ruszkowskiej i Pani Ewy 
Gieragi  na dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Ozorkowie – na poprzedniej sesji 
Rada Powiatu Zgierskiego rozpatrywała tę skargę i jednogłośnie podjęła uchwałę uznając 
ją za zasadną. Dyrektor złoŜył odwołanie, w którym wzywa Radę do uchylenia tej 
uchwały; 

2) przystąpienia na członka wspierającego Stowarzyszenia „Zgierski Uniwersytet Trzeciego 
Wieku” i wyznaczenia pełnomocnika do działania w imieniu Powiatu Zgierskiego w tym 
Stowarzyszeniu – Klub Radnych Polskie Stronnictwo Ludowe złoŜył przedmiotowy 
projekt uchwały z prośbą o wprowadzenie go do porządku obrad XXXVII sesji.  

 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wprowadzenie do porządku obrad:                      
1) projektu uchwały w sprawie wezwania do uchylenia uchwały Nr XXXVI/312/09 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 22 maja 2009r. w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Beaty 
Ruszkowskiej i Pani Ewy Gieragi  na dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Ozorkowie 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu     1 radny. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. 
 

2) projektu uchwały w sprawie przystąpienia na członka wspierającego Stowarzyszenia 
„Zgierski Uniwersytet Trzeciego Wieku” i wyznaczenia pełnomocnika do działania                
w imieniu Powiatu Zgierskiego w tym Stowarzyszeniu 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu     4 radnych. 

W wyniku głosowania Rada  wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały. 
 
Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXXVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
2. Uwagi do porządku obrad XXXVII sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Przyjęcie informacji o działalności Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu. 



 

 
 

6. Przyjęcie sprawozdania Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Zgierskiego z realizacji 
rocznego planu kontroli. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami dla Powiatu Zgierskiego 
za okres sprawozdawczy od 1 stycznia 2007r. do 31 grudnia 2008r.  

8. Podjęcie uchwał w sprawach:  
a) rozpatrzenia skargi Pana Kazimierza Smolskiego na Starostę Zgierskiego; 
b) wezwania do uchylenia uchwały Nr XXXVI/312/09 Rady Powiatu Zgierskiego                 

z dnia 22 maja 2009r. w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Beaty Ruszkowskiej                  
i Pani Ewy Gieragi na dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Ozorkowie; 

c) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom niepublicznym oraz trybu               
i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania; 

d) przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu 
Zgierskiego na lata 2009-2013;  

e) określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego w sprawie drogi 
powiatowej Nr 5156 – ul. 1 Maja w Zgierzu; 

f) zmiany uchwały Nr XXIV/215/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 26 września 
2008r. w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miastem Zgierz dotyczącego 
przyj ęcia przez Gminę Miasto Zgierz zadań Powiatu Zgierskiego w zakresie 
ustawienia krawęŜnika w pasie drogowym drogi powiatowej Nr 5160 E                           
– ul. Łagiewnicka  w Zgierzu, na odcinku od ul. Zawiszy do ul. Chełmskiej; 

g) zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2015; 
h) zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego na lata                        

2007-2013; 
i) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 

2008r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009                       
– druk „A”; 

j)  zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 
2008r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009                        
– druk „B”; 

k) zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 
2008r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009                      
– druk „C”; 

l) przystąpienia na członka wspierającego Stowarzyszenia „Zgierski Uniwersytet 
Trzeciego Wieku” i wyznaczenia pełnomocnika do działania w imieniu Powiatu 
Zgierskiego w tym Stowarzyszeniu. 

9. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 
Rady Powiatu. 

10. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami. 

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Oświadczenia i wnioski radnych. 
13. Zapytania i oświadczenia osób nie będących radnymi. 
14. Zamknięcie obrad XXXVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 
 

Radni otrzymali ustalony porządek. 
 
Ad. 3 
Uwag do protokołu z XXXVI sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z XXXVI sesji. 
Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.  



 

 
 

 
 
 
Ad. 4 
Radny Wojciech Budziarski złoŜył wszystkim podziękowanie za Ŝyczenia szybkiego powrotu 
do zdrowia. 
 
Radny Henryk Tomczak podniósł następujące sprawy: 
• zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Rady o rozstrzygnięcie sprawy dostarczania 

materiałów na sesje. Chyba kilkanaście razy się tak zdarzało, Ŝe większość materiałów 
„otrzymywaliśmy 2 dni przed sesją, 1 dzień przed sesją”. Radny na dzisiejszą sesję 
otrzymał pocztą materiały z propozycją 4 projektów uchwał. A wczoraj 10 minut przed 
posiedzeniem Komisji Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej                           
10 projektów uchwał. Radny rozumie, Ŝe są kwestie finansowe, które się dzieją tuŜ przed 
sesją i trzeba jakąś uchwałę budŜetową wprowadzić do porządku.  Natomiast, jeŜeli „nie 
przestrzegamy Statutu, który uchwaliliśmy i mimo kilkakrotnych próśb na komisjach 
,Ŝeby ten problem ktoś rozstrzygnął nic się nie robi, proszę państwa ja traktuję jako 
niepowaŜne traktowanie radnych”; 

• zapytał jak wygląda po zimie plan remontów dróg. Na drodze, którą radny ma 
przyjemność jeździć są uszkodzenia od zimy. Jest juŜ koniec czerwca i nic się nie dzieje. 
Radny poprosił o informację „kto to robi; jeŜeli były przetargi kto je wygrał; czy robimy 
to gminami, ciągami drogowymi”. śeby radny wiedział co mieszkańcom odpowiedzieć; 

• zawsze pobocza przy drogach były koszone na przełomie lipca i sierpnia. W tym roku są 
„skoszone wcześniej, ale jeŜeli przy drodze na szerokości metra rosną chaszcze                   
i przejeŜdŜa maszyna, która była zakupiona  do tego, Ŝeby te pobocza kosić i wykasza 
odcinek 35-40 cm to na tych ciągach drogowych tak: nie ma poboczy, nie ma chodników              
i długo nie będzie. Więc, Ŝeby dzieci czy człowiek mógł zejść z drogi na pobocze no to 
minimum Ŝeby był odkoszony przynajmniej ten kawałek łąki. Ja się spodziewam patrząc 
na drogi, jak się robi to na drogach wojewódzkich (ja nie mówię o krajowych przydał by 
się postęp i tu). Drogi gminne wyglądają lepiej niŜ drogi powiatowe”; 

• na dzisiejszą sesję wróciła sprawa dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Ozorkowie 
Mieczysława Szewczyka. Dyrektor Ŝąda uchylenia podjętej na poprzedniej sesji uchwały, 
w której Rada uznała skargę pracownic na działania dyrektora za zasadną. W związku z 
tym radny zadał pytanie, jak została  wykonana ta uchwała, jakie konsekwencje zostały 
wyciągnięte wobec dyrektora, jakie są reperkusje tej uchwały.         

 
Radny Tadeusz Iwaniuk poinformował, iŜ wczoraj na posiedzeniu Komisji BudŜetowo-
Finansowej „były zastrzeŜenia do faktu, iŜ jest załącznik „A”, „B” i „C”, który zmienia 
uchwałę budŜetową ,czyli w sumie mamy jakby 3 zmiany budŜetowe, a mogło być to ujęte            
w jednej. Pan Starosta argumentował, Ŝe nie mógł tego przygotować w jednej ze względu na 
skomasowanie się nawału prac i przyspieszenie sesji, która jest o tydzień wcześniej. Z tego 
wnioskowałem, Ŝe to przyspieszenie sesji jest w pewnym sensie teŜ utrudnieniem dla 
Zarządu. Z tego względu chciałem się spytać panie Przewodniczący co jest powodem, 
przyczyną przesuwania o tydzień sesji, która powoduje komplikacje w zwoływaniu komisji. 
Akurat ja musiałem teŜ przesuwać komisję, jedna, druga komisja przeniesiona. To burzy nam 
jakiś załoŜony cykl pracy. Ja akurat mam 100% frekwencję na sesjach i będę starał się być 
zawsze, nie mniej  jest to kłopotliwe. Więc, jeŜeli  to nie jest powaŜny powód przesunięcia to 
prosimy, Ŝeby nie przesuwać z błahych powodów sesji, bo naprawdę paraliŜuje to pracę 
komisji”. 
 
Poseł na Sejm RP  Artur Dunin podziękował za zaproszenia na sesje Rady Powiatu 
Zgierskiego. Nie na kaŜde posiedzenie moŜe przyjść z uwagi na obowiązki wynikające                   



 

 
 

z mandatu Posła. Następnie z okazji Dnia Ojca złoŜył Ŝyczenia wszystkim tatom, a wszystkim 
obecnym na sali Ŝyczył fajnych, a przede wszystkim słonecznych wakacji, miłego urlopu.  
 
Opinie Komisji do materiałów i projektów uchwał zgłoszonych na XXXVII sesję stanowią 
załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Ad. 5 
Informacja o działalności Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu stanowi 
załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Dyrektor  Powiatowego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Zgierzu Zbigniew Jarosik przedstawił 
informację.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinię Komisji do informacji. 
 
Radny Adam Bączyk nawiązał do sprawy nie płacenia  przez Narodowy Fundusz Zdrowia za 
nadwykonania w tym roku. W związku z tym zapytał, czy istnieje takie zagroŜenie,                          
Ŝe w niektórych poradniach skończą się przyjęcia z uwagi na wykorzystanie limitów. JeŜeli 
tak to w jakich poradniach dyrektor to przewiduje i w jakim okresie czasu to moŜe wystąpić. 
 
Dyrektor przyznał, iŜ rzeczywiście w tym roku NFZ nie będzie płacił za nadwykonania, 
przynajmniej w 100%. Najbardziej zagroŜone ma dwie poradnie, które są bardzo obciąŜone 
pracą i gdzie na pewno  kontrakt zostanie przekroczony tj.: Poradnia Medycyny Sportowej              
i Poradnia Chirurgii Stomatologicznej. W przypadku tej drugiej poradni pacjenci byli 
odsyłani do innych placówek. Jednocześnie dyrektor wystąpił do NFZ o dodatkowe punkty.  
Otrzymał odpowiedź, Ŝe nie musi odsyłać pacjentów, moŜe ich przyjmować za opłatą. Cennik 
usług jest uzgodniony z NFZ i wywieszony do wiadomości pacjentów. Poza tym istnieje 
moŜliwość przesunięcia 20% środków z innych poradni, gdzie ma miejsce niewykonanie 
kontraktu.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotową informację. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła. 
 
Ad. 6  
Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonych kontroli w I półroczu 2009 roku  
stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Grzegorz Kwiatkowski przedstawił sprawozdanie.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. 
 
Ad. 7 
Sprawozdanie z realizacji „Powiatowego Planu Gospodarki Odpadami dla Powiatu 
Zgierskiego” za okres od 1 stycznia 2007r. do 31 grudnia 2008r. stanowi załącznik nr 8                            
do protokołu. 
 



 

 
 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Włodzimierz Stark                   
w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił sprawozdanie.  
 
Radny Bogusław Czekała zapytał czy są jakieś informacje o planach władz Łodzi 
dotyczących wybudowania spalarni śmieci. 
 
Naczelnik odpowiedział, Ŝe nie posiada wiedzy na temat działań podejmowanych przez 
władze Łodzi. Natomiast wie, Ŝe w ramach struktur Stowarzyszenia Gmin i Powiatów 
Dorzecza Bzury podjęta była inicjatywa utworzenia wspólnego przedsięwzięcia budowy 
zakładu utylizacji odpadów z lokalizacją w Piaskach Bankowych na terenie gminy Bielawy 
województwo łowickie. Do takiej inicjatywy doszło poprzez utworzenie Celowego Związku 
Gmin, do których w tej chwili naleŜą: Miasto i Gmina Stryków, Gmina Zgierz, Gmina 
Głowno, Gmina Parzęczew, Miasto Głowno. Obecnie są na etapie składania projektu budowy 
zakładu utylizacji, gdzie jest przewidywana równieŜ metoda termicznego unieszkodliwiania 
odpadów.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przedmiotowe sprawozdanie. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła. 
 
Ad. 8a) 
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Kazimierza Smolskiego na Starostę  
Zgierskiego stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały. Komisja Statutowo-Prawna zajmowała 
się sprawą, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały uznając skargę za niezasadną.                    
W związku z tym  § 1 projektu uchwały otrzyma brzmienie:  „§1. Uznaje się za niezasadną 
skargę Pana Kazimierza Smolskiego złoŜoną w dniu 21 kwietnia 2009r. na Starostę  
Zgierskiego.”  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVII/317/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 czerwca 2009r. w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Kazimierza 
Smolskiego na Starostę  Zgierskiego stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad. 8b) 
Projekt uchwały w sprawie wezwania do uchylenia uchwały Nr XXXVI/312/09 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 22 maja 2009r. w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Beaty 
Ruszkowskiej i Pani Ewy Gieragi na dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Ozorkowie 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Statutowo-Prawnej radny Krzysztof Kozanecki oznajmił,                       
iŜ Komisja rozpatrzyła wezwanie Pana Mieczysława Szewczyka do uchylenia ww. uchwały 
jak równieŜ rozpatrzyła przedmiotowy projekt uchwały zgłoszony przez Przewodniczącego 
Rady. Komisja stwierdziła, Ŝe nie zaszły Ŝadne przesłanki takie, by uznać wezwanie Pana 



 

 
 

Mieczysława Szewczyka za zasadne. Stąd Komisja zgłasza następujące poprawki do 
przedmiotowego projektu uchwały: 
1) aby tytuł uchwały brzmiał:  

„w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXVI/312/09 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia               
22 maja 2009r. w sprawie rozpatrzenia skargi Pani Beaty Ruszkowskiej i Pani Ewy 
Gieragi na dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Ozorkowie” 

2) aby w podstawie prawnej wykreślić zapis „art. 12 pkt 11 w związku z”, albowiem przepis 
ten dotyczy odesłania do przepisów z innych ustaw bądź rozporządzeń, natomiast „my tu 
pracujemy cały czas na kanwie ustawy o samorządzie powiatowym”; 

3) aby w  § 1 zapis „Uznaje się z nieuzasadnione wezwanie złoŜone przez Pana Mieczysława 
Szewczyka do uchylenia uchwały zastąpić zapisem „Uchyla się uchwałę”. 

Jednocześnie  Komisja proponuje, aby projekt tej uchwały odrzucić.  
Procedura administracyjna zostanie zachowana, bo: projekt uchwały jest; Rada go nie 
przyjmie; dyrektor Mieczysław Szewczyk nie uzyska wtedy zadośćuczynienia w postaci 
uchylenia uchwały i będzie miał prawo, zgodnie ze stosownym przepisem ustawy                            
o samorządzie powiatowym, zwrócenia się do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego.  
 
Radny Marcin Karpiński podkreślił, i Ŝ art. 87 ust. 1 stanowi, iŜ po bezskutecznym wezwaniu 
do usunięcia naruszenia kaŜdy, czyj interes prawny został naruszony moŜe wystąpić do sądu 
administracyjnego. JeŜeli Rada nie podejmie uchwały w brzmieniu zaproponowanym przez 
Komisję Statutowo-Prawną to oznaczać to będzie, iŜ dyrektor Szewczyk bezskutecznie 
wezwał Radę Powiatu do usunięcia naruszenia i wtedy przesłanki ww. przepisu będą 
wypełnione w całości. 
 
Przewodniczący Rady poprosił o opinię radcy prawnego w tej sprawie.  
 
Radca Prawny Maciej Kucharski oznajmił, Ŝe uchwała jest podejmowana na podstawie 
przepisu art. 87 ustawy o samorządzie powiatowym. Przepis ten daje kaŜdemu, czyj interes 
prawny został naruszony prawo do zaskarŜenia do sądu administracyjnego uchwały podjętej 
przez radę. Warunkiem jest uprzednie wezwanie organu, który podjął właściwą uchwałę,             
do usunięcia naruszenia prawa. Rada moŜe podjąć bądź uchwałę o odrzuceniu wniosku pana 
Mieczysława Szewczyka, moŜe podjąć uchwałę o uwzględnieniu tego wniosku i uchylić 
podjętą na poprzedniej sesji uchwałę. JeŜeli równieŜ Rada przyjmie do głosowania uchwałę, 
która w swej treści będzie stanowiła o uwzględnieniu wniosku, ale jej nie przegłosuje to teŜ 
będzie to skuteczne wypełnienie dyspozycji art. 87 z tym tylko, Ŝe trzeba mieć świadomość, 
Ŝe wówczas skarŜący skieruje sprawę do sądu administracyjnego. TakŜe wszystkie te 
propozycje są propozycjami absolutnie do akceptacji, do przyjęcia z punktu prawnego.                                                                                                                              
 
Przewodniczący Rady poprawki zgłoszone przez Komisję Statutowo-Prawną do projektu 
uchwały przyjął jako autopoprawki. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawkami. 

Za przyjęciem głosowało    0 radnych. 
Przeciw głosowało   26 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwały nie podjęła. 
 
Ad. 8c) 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom 
niepublicznym oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu. 
 



 

 
 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji szkołom 
niepublicznym oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania                                 
po autopoprawkach z dnia 18 czerwca 2009r. stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury, Sportu i Turystyki Jacek Brzeziński w imieniu 
Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. Zgłosił autopoprawkę, aby w § 2 w pierwszym 
zdaniu zapis „na jednego” zastąpić zapisem „na kaŜdego”.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawkami. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVII/318/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 czerwca 2009r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji szkołom niepublicznym oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 
wykorzystania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
Ad. 8d) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Powiatu Zgierskiego na lata 2009-2013 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
P.o. Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Społecznej Violetta Drewnowska w imieniu 
Zarządu Powiatu przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVII/319/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 czerwca 2009r. w sprawie przyjęcia Strategii Integracji                                    
i Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Zgierskiego na lata 2009-2013 stanowi 
załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad. 8e) 
Projekt uchwały w sprawie określenia kierunków działania Zarządu Powiatu Zgierskiego               
w sprawie drogi powiatowej Nr 5156 E – ul. 1 Maja w Zgierzu stanowi załącznik nr 17                
do protokołu. 
 
Wicestarosta Zgierski Marcin Karpiński w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt 
uchwały. Przypomniał, Ŝe ul. 1 Maja na odcinku od ul. Łódzkiej do Placu Kilińskiego posiada 
nową nawierzchnię, kanalizację, chodniki i sygnalizację świetlną na skrzyŜowaniu z drogą 
krajową. Na odcinku od Placu Kilińskiego do skrzyŜowania z ul. Piłsudskiego ul. 1 Maja 
przecina rzekę Bzurę i z przyczyn oczywistych  jest tam most. W przyszłości planowane jest 
wykonanie sygnalizacji świetlnej na skrzyŜowaniu ul. 1 Maja z ul. Piłsudskiego.  
Prezydent Miasta Zgierza wystąpił z propozycją przejęcia ul. 1 Maja i zaliczenia jej do 
kategorii dróg gminnych. Argumenty, które przemawiają za tą propozycją to, Ŝe jest to 
centrum miasta, Ŝe miasto przejęło ul. Długą, która krzyŜuje się z ul. 1 Maja.  TakŜe z planów 
strategicznych miasta co do zagospodarowania nieruchomości, infrastruktury wzdłuŜ tej ulicy 
a takŜe tramwaju wynika uzasadnienie i propozycja by przejąć tę ulicę przez ten samorząd.       



 

 
 

Ze strony powiatu pozbawienie tej drogi kategorii drogi powiatowej będzie wiązało się z tym, 
iŜ odpadną nakłady i wydatki związane z bieŜącym jej utrzymaniem, a takŜe kosztów 
związanych z remontem w przyszłości odcinka od Placu Kilińskiego do ul. Piłsudskiego 
Zarząd we wstępnych negocjacjach z miastem proponował, aby miasto zainteresowało się 
przejęciem teŜ ul. Piłsudskiego. Jednak propozycja ta spotkała się z taką dosyć daleko idącą 
wyrozumiałością. Zarząd, w związku z oczekiwaniem miasta na przekazanie przez powiat 
kwoty około 2,5 miliona złotych na remont drogi ul. Piłsudskiego, odstąpił od kontynuowania 
tej  sprawy, poniewaŜ uznał, Ŝe powiatu na taki wydatek nie stać.  
Po podjęciu dzisiaj przez Radę Powiatu Zgierskiego, a w czwartek przez Radę Miasta Zgierza 
tych uchwał kierunkowych,  Zarząd niezwłocznie wystąpi o opinie do sąsiednich powiatów,               
a następnie o zgodę do Zarządu Województwa Łódzkiego. Z tymi opiniami i zgodami sprawa 
wróci ponownie, aby do 30 września w mieście i w powiecie zostały podjęte uchwały                     
o nadaniu i pozbawieniu kategorii drogi i z dniem 1 stycznia 2010 r. droga ta miałaby 
zmienioną kategorię.   
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Radny Tadeusz Iwaniuk poinformował, iŜ na posiedzeniu Komisji BudŜetowo-Finansowej 
była podana informacja, Ŝe to miasto Zgierz nie było zainteresowane przejęciem                            
ul. Piłsudskiego. Dzisiaj Wicestarosta troszeczkę inaczej to przedstawił, Ŝe to jednak powiat 
nie był zainteresowany ze względu na dotację. Odcinek ul. 1 Maja od Pl. Kilińskiego do               
ul. Piłsudskiego ma wielki problem wód spadowych. Tam praktycznie wszystkie wody 
spadowe wpływają do tej ulicy i w miejscu gdzie są słynne apteki tworzą się olbrzymie 
bajora. Tam trzeba pilnie rozwiązać sytuację kanalizacji deszczowej, tam trzeba 
wyremontować kanalizację uliczną, wymienić bardzo zniszczony asfalt, a juŜ na pewno 
podnieść krawęŜniki. Ta sprawa nie kończy się na skrzyŜowaniu z ul. Piłsudskiego, poniewaŜ 
te wody płyną dalej. Płyną ul. Piłsudskiego do ul. Karola, gdzie wlewają się do domów.               
To jest odwieczny problem Zgierza. Radny przyznał, iŜ dziwi go zachowanie Zarządu 
Powiatu, bo wydawałoby się, Ŝe ta ulica prędzej czy później będzie musiała przejść kapitalny 
remont, który pochłonie kilka czy kilkanaście nawet milionów złotych. UwaŜa, Ŝe pozbycie 
się takiej ulicy jednej i drugiej ze stanu powiatu jest to idealna korzyść majątkowa dla 
powiatu, poniewaŜ ucina ewentualne bardzo potęŜne koszty,  które muszą powstać.  
„A propos tych uwag Starosty, Ŝe miasto nie chciało nic robić z powiatem wręcz odwrotnie, 
miasto chciało zrobić 70% za powiat przejmując tą drogę. To byłby najlepszy układ przejąć tę 
drogę 1 Maja świeŜo po remoncie czystą wygodną. Nie moŜna zarzucić miastu złą wolę. 
Wręcz odwrotnie chcieli przejąć. Okazuje się, Ŝe jednak powiat tak jest biedny, Ŝe Ŝałuje           
2,5 milionów złotych i nie chce tego przekazać. Posiadam kserokopie korespondencji między 
miastem a powiatem w tej sprawie, posiada pismo Rady Osiedla Przybyłów do Starosty                  
o zalewaniu ulicy Karola, Solnej z września ubiegłego roku, pismo z 4 kwietnia 2009r.,            
gdzie miasto prosiło bardziej o przejęcie ul. Piłsudskiego niŜ ul. 1 Maja. Jednak okazało się, 
Ŝe w rozmowie mamy tylko ul. Piłsudskiego. TakŜe to nie zupełnie było tak jak Starosta 
wczoraj przedstawiał.”  
Ponadto radny korzystając z okazji nawiązał do informacji, Ŝe miasto Zgierz nie chce 
współinwestować np. jeŜeli chodzi o ul. Parzęczewską i ul. Targową. Posiada pismo                            
z 18 lutego 2009r. do Starosty Zgierskiego, z którego wynika, Ŝe miasto Zgierz było tym 
zainteresowane – radny zacytował treść pisma.  
 
Starosta poprosił radnego o podanie jednej konkretnej oferty popartej stosowną uchwałą Rady 
Miasta Zgierza, z której wynika udzielenie jakiejkolwiek pomocy finansowej. Z władzami 
Aleksandra się siada rozmawia, są konkrety poparte nie deklaracjami ustnymi tylko 
stosownymi uchwałami Rady Gminy Aleksandrów. Tak teŜ jest w przypadku Ozorkowa, 
Głowna czy Strykowa.  Ze strony Zgierza nie ma Ŝadnego konkretu.   
 



 

 
 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVII/320/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 czerwca 2009r. w sprawie określenia kierunków działania Zarządu 
Powiatu Zgierskiego w sprawie drogi powiatowej Nr 5156 E – ul. 1 Maja w Zgierzu stanowi 
załącznik nr 18 do protokołu. 
 
 
Ad. 8f) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/215/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 26 września 20085r. w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Miastem Zgierz 
dotyczącego przyjęcia przez Gminę Miasto Zgierz zadań Powiatu Zgierskiego w zakresie 
ustawienia krawęŜnika w pasie drogowym drogi powiatowej Nr 5160 E – ul. Łagiewnicka           
w Zgierzu, na odcinku od ul. Zawiszy do ul. Chełmskiej stanowi załącznik nr 19                            
do protokołu. 
 
Wicestarosta Zgierski Marcin Karpiński w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt 
uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVII/321/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 czerwca 2009r. w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/215/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 26 września 20085r. w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą 
Miastem Zgierz dotyczącego przyjęcia przez Gminę Miasto Zgierz zadań Powiatu 
Zgierskiego w zakresie ustawienia krawęŜnika w pasie drogowym drogi powiatowej                      
Nr 5160 E – ul. Łagiewnicka w Zgierzu, na odcinku od ul. Zawiszy do ul. Chełmskiej stanowi 
załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Ad. 8g) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 
2007-2015 stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu Zgierskiego na lata 
2007-2015 po autopoprawkach z dnia 19 czerwca 2009r. stanowi załącznik nr 22                        
do protokołu 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały po autopoprawkach. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 



 

 
 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVII/322/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 czerwca 2009r. w sprawie zmiany Planu Rozwoju Lokalnego Powiatu 
Zgierskiego na lata 2007-2015 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
Ad. 8h) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego 
na lata 2007-2013 stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Powiatu Zgierskiego 
na lata 2007-2013 po autopoprawkach z dnia 19 czerwca 2009r. stanowi załącznik nr 25             
do protokołu 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały  po autopoprawkach. 

Za przyjęciem głosowało  25 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVII/323/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 czerwca 2009r. w sprawie zmiany Wieloletniego Planu Inwestycyjnego 
Powiatu Zgierskiego na lata 2007-2013 stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 
Ad. 8i) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009              
– druk „A” stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
  
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009              
– druk „A” po autopoprawkach z dnia 19 czerwca 2009r. stanowi załącznik nr 28                        
do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. Zgłosił autopoprawkę, aby: 
1) w załączniku  nr 2 Zmiany w planie wydatków  

• Dział 758 RóŜne rozliczenia Rozdział 75818 Rezerwy ogólne i celowe § 4810 
Rezerwy kwotę „154.109,26” zastąpić kwotą „154.109,25”, 

• Dział 801 Oświata i wychowanie Rozdział 80120 Licea ogólnokształcące § 6059 
Wydatki inwestycyjne jednostek  budŜetowych (podniesienie jakości kształcenia 
poprzez modernizację infrastruktury edukacyjnej i sportowej ZS L-G w Głownie) 
kwotę „239.498,14” zastąpić kwotą „239.498,15”, 

2) w załącznik nr 6 Wydatki majątkowe na 2009 rok  
Dział 801 rozdział 80120 Podniesienie jakości kształcenia poprzez modernizację 
infrastruktury edukacyjnej i sportowej w  ZS L-G w Głownie kwotę  „916.533,48” 
zastąpić kwotą „916.533,49”. 

 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawkami. 

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    4 radnych. 



 

 
 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVII/324/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 czerwca 2009r. w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego  na rok 2009 stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
Ad. 8j) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009              
– druk „B”   stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
  
 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. Zgłosił autopoprawkę,             
aby w załączniku nr 3 Wydatki majątkowe Dział 801 Oświata i wychowanie Rozdział 80120 
Licea ogólnokształcące – Podniesienie jakości kształcenia poprzez modernizację 
infrastruktury edukacyjnej i sportowej w  ZS L-G w Głownie kwotę  „916.533,48” zastąpić 
kwotą „916.533,49”. 
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk zapytał czy Wójt Gminy Ozorków występując z wnioskiem od razu 
określił kwotę jaką Gmina Miasto Ozorków chce dołoŜyć do tej wspólnej inwestycji,                  
czy kwota ta była wynikiem późniejszych negocjacji.  
 
Starosta odpowiedział, Ŝe Wójt Gminy Ozorków we wniosku podał konkretną kwotę popartą 
stosowną uchwałą Rady Gminy Ozorków.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawką. 

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    3 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVII/325/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 czerwca 2009r. w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego na rok 2009 stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 
 
Ad. 8k) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady Powiatu Zgierskiego                
z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu Zgierskiego na rok 2009              
– druk „C” stanowi załącznik nr  32 do protokołu. 
 
Starosta w imieniu Zarządu Powiatu przedstawił projekt uchwały. 
 
Geodeta Powiatowy Zdzisław Mroczek w uzupełnieniu podał, Ŝe obecnie na terenie Powiatu 
Zgierskiego ewidencja gruntów jest rozrzucona po wszystkich gminach  i  współpraca w tym 
zakresie róŜnie się układa. Jest propozycja, aby ewidencja mieściła się  w jednym miejscu,          
to jest w Zgierzu przy ul. Długiej 49, gdzie będą wykonywane wszelkie zmiany i poprawki 
wprowadzane do rejestru ewidencji gruntów w części graficznej i opisowej, a w kaŜdej 
gminie będzie końcówka informatyczna, gdzie  zainteresowani będą mogli na miejscu 
uzyskiwać wypisy. Wszystkie pozostałe formalności związane z aktualizacją ewidencji 
gruntów będą wykonywane w Zgierzu w części budynku B przy ul. Długiej 49. 
Pomieszczenia te jednak wymagają adaptacji i na ten cel zostaną przesunięte środki z planu 



 

 
 

Finansowego Powiatowego Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym 
na 2009 rok.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił opinie Komisji do projektu uchwały. 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk był zainteresowany skąd wzięły się oszczędności w wysokości 
50.000 złotych. Na czym udało się zaoszczędzić takie środki.  
 
Geodeta oznajmił, Ŝe remont budynku przy ul. Długiej jest wykonywany w związku                      
z planowanym przejęciem ewidencji gruntów. Poszczególne gminy występują do powiatu              
o dofinansowanie pracowników wykonujących te czynności na terenie gminy, poniewaŜ 
uwaŜają, Ŝe przekazywane przez powiat środki nie do końca zaspokajają ich potrzeby.                   
 
W innych starostwach, gdzie ewidencja jest prowadzona w gminach, prace dla terenu całego 
danego powiatu są wykonywane przez 8 czy 9 osób. Ta liczba pracowników w zupełności 
wystarcza, Ŝeby zaspokoić potrzeby Powiatu Zgierskiego. Obecnie w kaŜdej gminie z terenu 
Powiatu Zgierskiego przy prowadzeniu ewidencji gruntów pracują przynajmniej 2-3 osoby. 
Łatwo, więc policzyć ilu pracowników tym się zajmuje.  Poza tym ciągle wpływają 
zastrzeŜenia od osób zainteresowanych, Ŝe jest brak spójności między tym co jest                          
w Starostwie Powiatowym w Zgierzu, a tym co jest w gminie, bo gminy po prostu nie 
wyrabiają się z zadaniami.  
Geodeta podkreślił, i Ŝ uczestniczą w programie Infrastruktura Regionalnego Systemu 
Informacji Przestrzennej współfinansowanym z Unią Europejską. Od 1 kwietnia br.  
prowadzą mapy numeryczne dla całego powiatu, więc nie prowadzą Ŝadnych map w formie 
analogowej, papierowej. W związku z tym część czynności moŜna zautomatyzować i na tym 
zaoszczędzić.  A zaoszczędzone środki przeznaczyć na cele adaptacyjne.   
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

Za przyjęciem głosowało  23 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVII/326/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 czerwca 2009r. w sprawie zmiany uchwały nr XXX/254/08 Rady 
Powiatu Zgierskiego z dnia 29 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Powiatu 
Zgierskiego na rok 2009 stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 
 
Ad. 8l) 
Projekt uchwały w sprawie przystąpienia na członka wspierającego Stowarzyszenia „Zgierski 
Uniwersytet Trzeciego Wieku” i wyznaczenia pełnomocnika do działania w imieniu Powiatu 
Zgierskiego w tym Stowarzyszeniu stanowi załącznik nr  34 do protokołu. 
 
Radny Tomasz Tołłoczko w imieniu Klubu Radnych PSL przedstawił projekt uchwały.               
Od 6 lat był pomysł, aby tego typu instytucja zaistniała w Zgierzu, a tym samym                           
i w Powiecie Zgierskim. Nie udało się tego zrealizować, z róŜnych względów, w poprzedniej 
kadencji władz miasta Zgierza. Zgierski Uniwersytet Trzeciego Wieku działa juŜ 2 lata.                 
W tym okresie z oferty skorzystało około 400  osób w średnim wieku. W tym roku zostało 
zarejestrowane Stowarzyszenie, które zgodnie ze statutem moŜe mieć członków 
wspierających. Mogą nimi być takŜe samorządy. Propozycja jest, aby Powiat Zgierski był 
tym pierwszym samorządem wspierającym to Stowarzyszenie. Samorządy będą mogły 
ewentualnie wspierać równieŜ finansowo to Stowarzyszenie. 
 
Prezes Stowarzyszenia „Zgierski Uniwersytet Trzeciego Wieku” Urszula Grzelązka 
oznajmiła, Ŝe zaczynają działalność i bazują na razie na tym co otrzymali od Urzędu Miasta 



 

 
 

Zgierza. Uniwersytet istnieje 2 lata, jest wiele sekcji zainteresowań, w tym i językowe, 
kulturoznawstwa, ochrony i poprawy zdrowia. „Ludzie są bardzo zadowoleni. Bardzo nam to 
pomaga przetrwać jako seniorom. Na pewno poprawia nam to humor, naszą kondycję 
zdrowotną i chcielibyśmy, Ŝeby jak najwięcej ludzi mogło z tego skorzystać.” Przez te 2 lata 
były pewne ograniczenia. Chętnych do korzystania z zajęć na Uniwersytecie jest  bardzo 
wielu. Proszą o wsparcie i pomoc w jak najlepszej organizacji, aby mieszkańcy Zgierza                   
i nie tylko mogli skorzystać z tego dobrodziejstwa. 
  
Radna Maria Sobczak pogratulowała tak wspaniałej inicjatywy jaką jest Zgierski Uniwersytet 
Trzeciego Wieku, który rzeczywiście bardzo pręŜnie działa na terenie Zgierza i Powiatu 
Zgierskiego. Radna zapoznała się ze statutem stowarzyszenia. W § 16 tego statutu jest 
napisane, Ŝe do obowiązków członka wspierającego naleŜy popieranie statutowej  działalności 
ZU3W oraz ewentualne świadczenie pomocy materialnej. Radna podejrzewa, Ŝe kaŜdy radny 
działa, działał w jednej, dwóch, trzech róŜnych organizacjach działających na terenie Powiatu 
Zgierskiego i jak do tej pory nie było takiego precedensu, Ŝe któryś z radnych występował dla 
stowarzyszenia, w którym działa o taką pomoc. W związku z tym radna zapytała czy                       
i dlaczego akurat ta organizacja, która dopiero co została zarejestrowana w KRS ma być tą 
organizacją szczególnie wyróŜnioną. Na terenie Powiatu Zgierskiego funkcjonuje około 200 
stowarzyszeń. Począwszy od wspierania dzieci chorych na mukowiscydozę przez 
sportowców, plastyków, muzyków, kółka teatralne  są to wszystko organizacje pozarządowe, 
bardo często mające formę stowarzyszeń. Radna zastanawiała się co by było, gdyby teraz 
kaŜdy  z radnych zgłosił taki wniosek, aby organizacja, w której działa stała się organizacją 
wspieraną przez Powiat Zgierski. I wobec tego powiedziała „stąd pozwalam sobie 
wnioskować o niepodejmowanie uchwały w tej sprawie”.  
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach o godz. 1400. 
Przewodniczący Rady wznowił obrady o godz. 1430. 
 
Radna Zofia Ogórek poinformowała, Ŝe na terenie Głowna działa 10 czy 11 organizacji, 
stowarzyszeń. Podejmując przedmiotową uchwałę Rada posunęłaby się do pewnego 
precedensu. UwaŜa, Ŝe wówczas wszyscy radni zechcą, aby Powiat Zgierski stał się 
członkiem wspierających tych organizacji, w których działają.  Radna zwróciła się z apelem              
o rozwaŜenie tego tematu. Poza tym radna nie do końca jest pewna czy Powiat Zgierski  od 
strony prawnej moŜe być takim członkiem wspierającym.  
Projekt przedmiotowej uchwały dzisiaj został wprowadzony do porządku obrad, nie spełnia 
on  wymogów Statutu Powiatu Zgierskiego, poniewaŜ nie posiada uzasadnienia. W związku  
z tym radna wnioskowała o zdjęcie go z porządku obrad i wprowadzenie do porządku 
następnej sesji. W tym czasie radni mogliby zasięgnąć więcej informacji, rozwiać pewne 
wątpliwości.  
 
Radna Maria Sobczak jeszcze raz podkreśliła swoje uznanie dla tego Stowarzyszenia, które 
od 2 lat działa na terenie miasta Zgierza. Jest zaangaŜowane w nie mnóstwo ludzi, którzy 
pracują, tworzą nowe projekty. NaleŜy jednak zwrócić uwagę, Ŝe Starostwo powiatowe 
organizuje co roku róŜnego rodzaju konkursy na projekty składane przez organizacje 
pozarządowe. I teraz taka organizacja, która przystąpiła, która ma członka wspierającego 
wyznaczonego z radnych powiatowych byłaby w pewnym stopniu organizacją wyróŜnioną, 
uprzywilejowaną. Wydaje się to nie do końca takie sprawiedliwe dla innych organizacji.                  
Na terenie powiatu są organizacje pozarządowe, które działają 20 lat. Stowarzyszenie 
„Zgierski Uniwersytet Trzeciego Wieku” funkcjonuje dopiero od kilku miesięcy. Trzeba 
zrozumieć, w jakiej sytuacji są postawione tamte organizacje, które mają juŜ historię, wielkie 
doświadczenie, pozyskują juŜ fundusze z zewnątrz. 
 



 

 
 

Radny Krzysztof Kozłowski w imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość wyraził 
poparcie dla inicjatywy podjęcia przedmiotowej uchwały.  
 
W opinii radnej Zofii Ogórek podjęcie przedmiotowej uchwały będzie pewnego rodzaju 
precedensem.  W tej chwili są takie moŜliwości nieograniczone, Ŝe kaŜdy, jeŜeli tylko chce, 
moŜe działać, wspierać jakąś organizację. 
 
Przewodniczący Rady przyznał, iŜ teŜ ma duŜe wątpliwości co do otwarcia takiej ścieŜki. Jest 
wiele organizacji o zasięgu powiatowym i nie występują o takie wsparcie. Stowarzyszenie 
„Zgierski Uniwersytet Trzeciego Wieku” jest organizacją lokalną, dla Zgierza.    
 
Radny Tadeusz Iwaniuk zauwaŜył, Ŝe Powiat Zgierski bardzo duŜo pomaga róŜnego rodzaju 
organizacjom nie będąc ich członkiem wspierającym. Wymienić naleŜy chociaŜby 
Stowarzyszenie Osób Niepełnosprawnych z Upośledzeniem Umysłowym, gdzie powiat                 
w doraźnych imprezach jest honorowym współorganizatorem „ewentualnie sponsorem jakiejś 
tam dotacji. TakŜe myślę, Ŝe jako droga do pomocy Stowarzyszeniu  „Zgierski Uniwersytet 
Trzeciego Wieku” jest tu. Pomoc nie stoi w przeszkodzie z członkostwem, a samo 
członkostwo faktycznie byłby to juŜ chyba krok, który jakby sankcjonuje prawnie obowiązek 
pomocy.” 
 
Radny Paweł Wawrzyńczak zaznaczył, iŜ z treści § 16 statutu Stowarzyszenia wynika, Ŝe do 
obowiązków członka wspierającego naleŜy popieranie statutowej działalności tej organizacji 
oraz ewentualne świadczenie pomocy materialnej. Członkowi wspierającemu przysługuje 
prawo udziału w walnych Zebraniach Członków i wyraŜania opinii w sprawach objętych ich 
porządkiem. „Wiele organizacji obraduje i funkcjonuje nie zapraszając przedstawiciela.               
Ta łączność społeczna między poszczególnymi grupami a powiatem byłaby wzmocniona.  
Nie ma Ŝadnych obligatoryjnych składek. Dlatego teŜ bronienie tej sprawy nie jest aŜ taką 
rzeczą istotną, bo Starosta będzie miał kontakt z kolejną grupą. Nic by się nie stało, 
gdybyśmy wszystkie organizacje społeczne, tak samo uczestniczyli w ich zebraniach 
walnych, funkcjonowali. Ta społeczność między samorządem powiatowym a lokalnymi 
ugrupowaniami czy grupami społecznymi byłaby zaciśnięta, byłoby to lepsze zrozumienie 
problemów wszystkich ludzi. I pod tym kątem apeluję, Ŝebyście państwo poparli ten projekt 
uchwały.”  
 
Radna Maria Sobczak zaproponowała, aby zamiast przystępować na członka wspierającego           
i wyróŜniać właśnie tę organizację moŜe Rada Powiatu podjęła taką uchwałę, w której 
popiera działanie statutowe tej organizacji i zgłasza jak gdyby moŜliwość wspierania swoim 
doświadczeniem samorządowym. Członkowie Zarządu Powiatu mogliby swoim 
doświadczeniem samorządowym podzielić się z wykładowcami i jeŜeli byłaby taka 
moŜliwość, Ŝeby były  spotkania w oparciu o mienie Starostwa. Naprawdę jest tyle pięknych 
organizacji jak choćby ta działająca na rzecz dzieci chorych z mukowiscydozę,                             
jest hospicjum, które zatacza swoim kręgiem cały Powiat Zgierski - tam są naprawdę ludzie 
potrzebujący. 
 
Starosta przekazał, Ŝe Zarząd Powiatu pozytywnie zaopiniował przedmiotowy projekt 
uchwały. 
 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek (radnej Zofii Ogórek) o zdjęcie  
projektu uchwały z dzisiejszego porządku obrad i wprowadzenie go do porządku obrad 
kolejnej sesji. 

Za przyjęciem głosowało  10 radnych. 
Przeciw głosowało   13 radnych. 
Wstrzymał się od głosu    1 radny. 



 

 
 

W wyniku głosowania Rada wniosku nie przyjęła.                                                                                                                                                               
 
Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na pełnomocnika Powiatu 
Zgierskiego do działania w Stowarzyszeniu „Zgierski Uniwersytet Trzeciego Wieku”. 
 
Starosta zgłosił kandydaturę radnego Bogdana Jaroty.  
 
Radna Zofia Ogórek zgłosiła kandydaturę radnej Marii Sobczak.  
 
Zgłoszeni radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 
 
Radny Tadeusz Iwaniuk zwrócił się z prośbą, aby Przewodniczący Rady zarządził głosowanie 
tajne. Jawne głosowanie w jakimś sensie mogłoby doprowadzić do pewnych animozji między 
radnymi, a w głosowaniu tajnym radni zagłosują zgodnie ze swoim sumieniem. 
 
 
Wicestarosta w odniesieniu do wypowiedzi przedmówcy wskazał, iŜ zgodnie z ustawą                   
o samorządzie powiatowym rada i zarząd podejmuje uchwały zwykłą większością głosów              
w głosowaniu jawnym, chyba Ŝe przepisy ustaw stanowią inaczej. „KaŜda nasza decyzja jest 
uchwałą, więc nam nie pozostaje nic innego jak tylko głosować jawnie.” 
 
Radca prawny wyraził opinię, Ŝe nie jest to głosowanie nad jakimiś funkcjami, które 
wymagałyby tajnego głosowania. Głosowanie powinno odbyć się na zasadzie zwykłej 
większości w sposób jawny.  
 
Przewodniczący Rady jednak poddał pod głosowanie kto jest za tym, aby głosowanie 
kandydatury na pełnomocnika Powiatu Zgierskiego do działania w Stowarzyszeniu „Zgierski 
Uniwersytet Trzeciego Wieku” było głosowaniem tajnym. 

Za głosowało    8 radnych. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kto jest za głosowaniem jawnym. 

Za głosowało  16 radnych. 
W wyniku głosowania Rada przyjęła, Ŝe  głosowanie kandydatury na pełnomocnika Powiatu 
Zgierskiego do działania w Stowarzyszeniu „Zgierski Uniwersytet Trzeciego Wieku” będzie 
głosowaniem jawnym. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę radnego Bogdana Jaroty. 

Za przyjęciem głosowało  16 radnych. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie kandydaturę radnej Marii Sobczak. 

Za przyjęciem głosowało    7 radnych. 
W wyniku głosowania Rada przyjęła kandydaturę radnego Bogdana Jaroty na pełnomocnika 
Powiatu Zgierskiego do działania w Stowarzyszeniu „Zgierski Uniwersytet Trzeciego 
Wieku”. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały uzupełniony w § 2                            
o kandydaturę Bogdana Jaroty. 

Za przyjęciem głosowało  14 radnych. 
Przeciw głosowało     0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu    9 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr XXXVII/327/09 Rady Powiatu 
Zgierskiego z dnia 23 czerwca 2009r. w sprawie przystąpienia na członka wspierającego 
Stowarzyszenia „Zgierski Uniwersytet Trzeciego Wieku” i wyznaczenia pełnomocnika               



 

 
 

do działania w imieniu Powiatu Zgierskiego w tym Stowarzyszeniu stanowi załącznik nr 35 
do protokołu. 
                                                                                                 
Ad. 9 
Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 
Powiatu stanowi załącznik nr 36 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady przedstawił informację.  
 
Ad. 10 
Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 
między sesjami stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 
 
Starosta przedstawił informację.  
 
 
 
Ad. 11 
Starosta oświadczył, iŜ odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych zostaną udzielone na 
piśmie w statutowym terminie. 
 
Przewodniczący Rady odniósł się do interpelacji i zapytań:  
radnego Henryka Tomczaka  
Jest cały czas kłopot z dostarczeniem materiałów tylko do radnego. W związku z tym albo 
indywidualnie Przewodniczący ustali ścieŜkę wysyłania do radnego korespondencji, albo po 
informacji z Biura Rady radny sam będzie ją odbierał, albo poprosi Starostę o gońca.  
 

radnego Tadeusza Iwaniuka  
Sesja przyspieszona została o 3 dni, a nie o tydzień jak wskazał radny. Kilku radnych 
zwróciło się do Przewodniczącego z propozycją przesunięcia o kilka dni terminu sesji.                
Na prośbę Przewodniczącego pracownice Biura Rady dzwoniły do radnych z taką informacją. 
Nikt z radnych nie miał uwag co do zmiany terminu sesji.  
 
Ad. 12 
Radny Paweł Wawrzyńczak zgłosił następujące wnioski: 
1) aby zatrudnić w Starostwie Powiatowym osobę posługującą się językiem migowym,           
Ŝeby dla tych osób, które nie mówią urząd był dostępny. Szczególnie chodzi o Wydział 
Komunikacji, gdzie tych petentów jest dość duŜo; 

2) aby nawiązać kontakt z osobami, które posługują się alfabetem braille’a  do prowadzenia 
korespondencji z osobami niewidomymi; 

3) aby Starosta, poprzez oddelegowanie przedstawiciela Starostwa Powiatowego, wsparł  
sympozjum osób niewidomych, gdzie tworzona będzie mapa słuchowa dla osób 
niewidzących. Osoby niewidzące są w takim programie europejskim, który tworzy taką 
mapę. Ludzie ci z takim duŜym wyczuleniem słuchu potrafią poruszać się po terenach 
zabudowanych. Sympozjum odbędzie się na przełomie lipca i sierpnia. Stosowne pismo 
na pewno wpłynie do Starosty. Chodzi o to, Ŝeby przedstawiciel Starostwa jakoś 
uhonorował tę imprezę, zaszczycił ją swoją obecnością, Ŝeby oni wiedzieli, Ŝe ten 
program nie jest na uboczu.   

Ostatnio w Zgierzu był taki przypadek, Ŝe w wyborach do Euro parlamentu ludzie niewidomi 
chcieli glosować, a nie mieli takich moŜliwości.  
 
Radna Maria Sobczak pogratulowała radnemu Bogdanowi Jarocie wyboru na pełnomocnika 
Powiatu Zgierskiego do działania w Stowarzyszeniu „Zgierski Uniwersytet Trzeciego 



 

 
 

Wieku”. Organizacji Ŝyczyła wielu sukcesów. Radna jest gotowa równieŜ wspierać tę 
organizację. 
 
Radny Bogdan Jarota podziękował za wybór na pełnomocnika Powiatu Zgierskiego do 
działania w Stowarzyszeniu „Zgierski Uniwersytet Trzeciego Wieku”. Będzie podejmował 
działania, Ŝeby wesprzeć to Stowarzyszenie.  
 
Prezes Stowarzyszenia „Zgierski Uniwersytet Trzeciego Wieku” podziękowała za 
przystąpienie Powiatu Zgierskiego na członka wspierającego Stowarzyszenia. Zapewniła,            
Ŝe powołany zarząd Stowarzyszenia zrobi wszystko, Ŝeby rozszerzyć działalność, poruszaną 
tematykę. Wielokrotnie zapraszają prelegentów z bardzo róŜnorodnej tematyki zgłaszanej 
przez uczestników. Być moŜe któryś z tematów zainteresuje równieŜ radnych. Informacje 
wcześniej zostaną przesłane, zaprasza radnych do uczestnictwa. Podkreśliła, Ŝe dla seniorów 
jest to wielka sprawa, pomaga im to przetrwać, bo z racji wieku nie zawsze są widziani                 
w rodzinach, w osiedlach a w organizacji tej znajdują pomoc. Przez to będą sprawni, bardziej 
przydatni i miastu  i rodzinom i sobie samym.  
 
 
 
 
Ad. 13 
Osoby nie będące radnymi nie zabierały głosu.  
 
Ad. 14 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia             
XXXVII sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 1505. 

 
Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała        

 
 
 
 
 
       

 
 
 


